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Protokół nr  11/16 
posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Węglińca  
w dniu 16 lutego 2016 r  

miejsce posiedzenia-sala posiedzeń Urzędu Gminy i Miasta Węgliniec  
 
 
           O godz. 8.06, witając wszystkich zebranych,  Przewodniczący Komisji-radny Marek 
Wawrzynek otworzył posiedzenie.  
Posiedzenie rozpoczęto w obecności 3 spośród 5 członków komisji. Nieobecni radni to: 
Krzysztof Kutrowski i Mariusz Mól.  Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1, a lista osób 
zaproszonych - zał. nr 2. 
 
Prowadzący posiedzenie przypomniał porządek obrad zawarty w zawiadomieniu o komisji 
(zał. nr 3).  
Burmistrz Gminy i Miasta Węglińca Stanisław Mikołajczyk poinformował, że punkt 2 - 
GOSPODARKA WODNO-KANALIZACYJNA, PLANOWANE INWESTYCJE-INFORMACJE ZESPOŁU DS. 
SANITACJI będzie realizowany z udziałem członków niniejszego zespołu. W związku z tym 
wniósł o przesunięcie go i umieszczenie, jako punktu 3.   
Jednogłośnie, 3 głosami „za”, komisja przyjęła tę zmianę.   
 
Następnie przystąpiono do realizacji pierwszego tematu tj. OPINIOWANIE WNIOSKU O 

POZBAWIENIE OCHRONNOŚCI LASÓW, KTÓRE ZOSTAŁY UZNANE ZA OCHRONNE ZARZĄDZENIEM NR 82 

MINISTRA OCHRONY ŚRODOWISKA ZASOBÓW NATURALNYCH I LEŚNICTWA  Z DNIA 21 CZERWCA 

1996 R ORAZ UZNANE ZA OCHRONNE LASÓW NA POWIERZCHNI 5233,436 HA STANOWIĄCYCH 

WŁASNOŚĆ SKARBU PAŃSTWA BĘDĄCYCH W ZARZĄDZIE NADLEŚNICTWA PIEŃSK, POŁOŻONYCH W 

GMINIE WĘGLINIEC. Kserokopia wniosku w w/w sprawie stanowi zał. nr 4.  
Przewodniczący komisji przekazał głos Zastępcy Nadleśniczego Nadleśnictwa Pieńsk 
Adamowi Duchaczkowi, który przybliżył informacje związane z niniejszą sprawą. Mówca  
podkreślił m.in., że od przeszło 20 lat nie była inwentaryzowana powierzchnia lasów 
ochronnych Nadleśnictwa Pieńsk. Natomiast w tym czasie nastąpiły zmiany w obszarach 
chronionych (m.in. ustanowienie obszaru Natura 2000), które stanowią większą część lasów 
Nadleśnictwa Pieńsk. W związku z tym niezbędna jest ich weryfikacja. Zdaniem mówcy z 
punktu widzenia gminy nic się nie zmienia. Natomiast dodatkowym walorem jest fakt 
posiadania lasów ochronnych. Mówca odniósł się też do pytań radnych.  
Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk porównując dane, jakimi dysponuje gmina 
w kwestii powierzchni gruntów Nadleśnictwa Pieńsk położonych na jej terenie z 
powierzchnią wykazaną we wniosku zauważył, że prawie w całości będą one teraz lasami 
ochronnymi. Wskazał przy tym, iż nie wiadomo, czy w przyszłości nie okaże się to 
niekorzystne dla gminy. Burmistrza zastanawiał również cel, jaki przyświeca uznaniu 
gruntów wymienionych we wniosku za lasy ochronne. 
(ok. godz. 8.15 na posiedzenie przybył radny Krzysztof Kutrowski) 
Przedstawiciel Nadleśnictwa Pieńsk przybliżył informacje nt. występujących w omawianym 
terenie form i funkcji ochronnych, specyfiki prowadzonej w obszarze lasów ochronnych 
gospodarki leśnej, a także sposobów zagospodarowywania tego typu lasów. 
Przewodniczący komisji zauważył, że status lasów ochronnych narzuca określone obowiązki, 
które wręcz utrudniają gospodarkę leśną, że każda forma ochrony komplikuje i utrudnia ten 
proces, że LP z tego tytułu ponoszą koszty. Poza tym, że możliwych korzyści należy 
spodziewać się od strony społecznej.  
Pytany o ewentualne ograniczenia dostępności tych lasów dla tutejszych mieszkańców 
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Nadleśniczy A.Duchaczek wyjaśnił, iż dotyczą one tylko stref ochrony ścisłej. Natomiast nie 
ma przeszkód w korzystaniu z omawianych obszarów w celach rekreacyjnych. Podkreślił 
również, że obszary „naturowe” tworzone są właśnie po to, by zachować je dla przyszłych 
pokoleń.   
W trakcie dalszej dyskusji wyrażono również obawy o  ewentualne przyszłe możliwości 
wytyczania w omawianych obszarach ścieżek konnych czy rowerowych. 
Nadleśniczy wskazał wprawdzie na związane z tym niezbędne uzgodnienia, jednak dodał, że 
działania blokujące mogą dotyczyć przebiegu takich tras w obszarach ściśle chronionych.  
Stwierdził, że na obecnym etapie nie ma zapisów mówiących o ograniczeniu turystyki. 
Dotyczą natomiast stosowania innych sposobów gospodarowania.  
Burmistrz zauważył, że we wniosku jest także mowa o pozbawieniu ochronności lasów.  
(ok. godz. 8.35 na posiedzenie przybył radny Mariusz Mól)  
Ostatecznie zdecydowano, że opinię w tej sprawie wyda Rada po uzyskaniu dodatkowych 
informacji. W związku z tym komisja podjęła następujący wniosek; 
Wystąpić do Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych we Wrocławiu o: 
1) uszczegółowienie celów, powodów, przyczyn wniosku dot. pozbawienie ochronności 

lasów wymienionych we wniosku; 
2) wskazanie dokładnych powodów, czy też pełnionych funkcji lasów, które mają być 

uznane za ochronne-literalnie wg katalogu zawartego w art. 15 ustawy o lasach; 
3) uszczegółowienie uzasadnienia o stwierdzenie, że negatywne skutki społeczne i  

ekonomiczne w momencie ewentualnego wprowadzenia szczególnego sposobu 
gospodarki leśnej polegającej m.in. na ograniczeniu w pozyskaniu runa leśnego oraz 
ograniczenia dostępności lasów dla ludności będą minimalizowane, a w szczególności 
nie będą ograniczone możliwości turystyczno-rekreacyjne wykorzystania terenów 
leśnych.   

Niniejszy wniosek podjęto jednogłośnie, 5 głosami „za”.  
Na tym temat zakończono, a Przewodniczący komisji ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji drugiego tematu tj. OMÓWIENIE AKTUALNEJ SYTUACJI 

GOSPODARKI ODPADAMI KOMUNALNYMI W ASPEKCIE DZIKICH WYSYPISK ŚMIECI NA TERENIE GMINY. 
Pisemne materiały w tej sprawie stanowią zał. nr 5.  
Z udziałem Burmistrza, Komendanta Straży Miejskiej Węglińca-Adama Gajewskiego i 
Kierownika Wydziału Infrastruktury Komunalnej-Marzeny Osowskiej przeprowadzono 
dyskusję w tym temacie. Poruszono m.in. takie sprawy jak; działania dotyczące byłego 
tartaku w Jagodzinie mające m.in. na celu zapobieżenie dalszemu gromadzeniu śmieci na 
tym terenie, możliwości kontroli firm zajmujących się mechaniką samochodową pod kątem 
posiadania stosownych umów na odbiór olejów, opon samochodowych i innych 
powstających przy tego typu działalności odpadów, problemy wynikające z nielegalnych 
punktów zajmujących się rozbiórką samochodów, wyższe koszty wynikające z rosnących 
ilości odpadów wielkogabarytowych, działalność PSZOK i możliwości zmiany godzin pracy 
punktu z uwzględnieniem jego funkcjonowania także w soboty,  ustaleń prawnych dot. tego, 
na kim spoczywa obowiązek sprzątania chodnika ul. Piłsudskiego w Węglińcu.  
Na tym została zakończona część I posiedzenia.  
 
Część II wspólna: komisji i zespołu ds. sanitacji.  
Z protokółu M.Podkalickiej; 
„Posiedzenie otworzył o godz. 10,45 i prowadził Burmistrz Gminy i Miasta Węgliniec – 
Stanisław Mikołajczyk. W posiedzeniu zespołu uczestniczyło 14 osób w tym 8 radnych. 
Burmistrz zapoznał obecnych z modernizacją i budową infrastruktury wodociągowo-
kanalizacyjnej dla Gminy Węgliniec w wersji papierowej ( załącznik nr 6 ) oraz prezentacji w 
wersji elektronicznej. 
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Pan Zawadzki zadał pytanie o termin realizacji inwestycji w Węglińcu, Czerwonej Wodzie 
oraz Zielonce. 
Burmistrz oraz Kierownik Wydziału Infrastruktury Urzędu udzielili wyczerpującej odpowiedzi 
w przedmiotowej sprawie. Przewidywany termin realizacji inwestycji został określony na 15 
miesięcy.  Ogłoszenie I - wszego przetargu jest zaplanowane na marzec 2016r. 
Pan Bauciak Waldemar wyraził swoje zaniepokojenie według niego odległym terminem 
realizacji ( 15 miesięcy ) przedmiotowej inwestycji w Czerwonej Wodzie z uwagi na 
„tragiczny” stan wody zdatnej do picia i używanej w gospodarstwach domowych. 
Jako przedstawiciel mieszkańców proponuje wymianę filtrów w złożu lub ustawienie 
beczkowozów z wodą zdatną do picia i używania w gospodarstwach domowych. 
Dyr. ZUK w Węglińcu udzielił wyczerpującej informacji w sprawie sytuacji wodnej w 
Czerwonej Wodzie. Poinformował również o sukcesywnym czyszczeniu rur i ujęć wodnych co 
powoduje obecną sytuację jakości wody. 
Burmistrz poinformował zebranych, iż ujecie wody najdłużej będzie trwało w Węglińcu z 
uwagi na fakt podłączenia nowo wybudowanych przesyłów wody oraz modernizację studni. 
Pan Kutnowski Krzysztof zapytał dlaczego nie zostało wcześniej zaplanowane przygotowanie 
dokumentacji przedmiotowej inwestycji. 
Burmistrz również wyjaśnił kwestię dlaczego „modernizacja i budowa  infrastruktury 
wodociągowo-kanalizacyjnej nie zostało rozpoczęte wcześniej np. 1 rok” -  ponieważ gminy 
Węgliniec nie było finansowo stać na przygotowania takiej inwestycji.  
Burmistrz zapytał radnych czy bez dofinansowania przystąpiliby do tak dużej inwestycji ze 
środków własnych gminy na co nie uzyskał odpowiedzi. 
Pan Wawrzynek Marek zapytał Dyr. ZUK w Węglińcu o ewentualną modernizację 
oczyszczalni ścieków w Węglińcu. 
Dyrektor udzielił wyczerpującej odpowiedzi w przedmiotowej sprawie. 
Burmistrz poinformował wszystkich o : 

1. przygotowywaniu dokumentacji na budowę sieci wodociągowej w Kościelnej Wsi. Jest 
to ostatnie sołectwo bez sieci wodociągowej, brak jest również  sieci p.poż.  

2. poinformował o PFU – modernizacji ulicy w Węglińcu na ul. Sikorskiego z 
kanalizacją deszczową. 

 
                  Na tym posiedzenie zakończono ( godz. 14.15 ).” 
 
 
 
 
          PRZEWODNICZĄCY  
                  KOMISJI ROLNICTWA, LEŚNICTWA 
                        I OCHRONY ŚRODOWISKA  
 
                                            (-) MAREK WAWRZYNEK 
 
 
 
 
 
Protokółowała (część I); 
 
M.Janczak-BRM  
Węgliniec, 8 kwietnia 2016 r 
 


